
Haarlem, 21 september 2020

Geachte voorzitter, Provinciale Statenleden, Gedeputeerde,

Mijn naam is Ineke Hoekman, bewoner van Uitdam en ik spreek namens de Dorpsraad Uitdam en de 
Stichting De Kwade Zwaan.

Stelt u zich eens voor: voorjaar 2025, dan wandelt of fietst u over de net opgeleverde nieuwe dijk 
vanuit Amsterdam of Marken richting Uitdam. In de verte ziet u het kerktorentje en de daken die zo 
kenmerkend boven de dijk uitsteken. Bij het dorp Uitdam aangekomen wordt u opgeschrikt door 
ruim 12.000 vierkante meter steen, betonsteen die tegen de dijk van Uitdam ligt aangeplakt, aan 
weerszijden opgeleukt door brede geasfalteerde op- en afritten voor zwaar materieel.

Elke wandelaar, fietser, elk weldenkend mens zal zeggen: “wat is hier misgegaan?”
Ik wou dat ik kon zeggen dat ik het niet wist, maar helaas weet ik het wel en met mij alle Uitdammers. 
En u weet het nu ook.

Als opdrachtgever of als hoeder van het provinciaal monument of als uitvoerder van het project 
versterking Markermeerdijken wil je toch niet zo’n resultaat. In zo’n geval zou je allen moeten 
zeggen: terug naar de tekentafel!

Uitdam vraagt niets buitensporigs, maar een bij het dorp passende veilige dijk is een onmogelijke 
opgave gebleken. Uitdam vraagt nu al 3 jaar lang vergeefs om een groene bekleding van het 
betonnen dijkontwerp. Het volgens experts kansrijke alternatief, een klei-oplossing, wil de 
Alliantie/HHNK niet verkennen op grond van de argumenten: geen “bewezen techniek” en “de 
voortgang van het project komt in gevaar”.

Waarom is deze klei-oplossing belangrijk om te verkennen? Omdat dít de enige haalbare oplossing is 
die binnen de kaders van het Projectplan Waterwet een groene, biodiverse grasdijk mogelijk maakt. 
Wij zijn natuurlijk dankbaar voor de, door de provincie geïnitieerde pilot, voor het stimuleren van 
lichte vegetatie tussen de geplande Basalton blokken, want dat maakt het stenen ontwerp in ieder 
geval iets minder lelijk, maar de pilot geldt als alternatief als de klei-oplossing écht niet kan.

De klei-oplossing is voorgedragen door de Directeur Waterkeringen Rijkswaterstaat, als voormalig 
directeur Hoogwaterbeschermingsprogramma bekend met de Markermeerdijk, als expert betrokken 
bij het Deltacommissaris advies voor Uitdam, docent aan de TU Delft. Kortom niet de eerste de beste. 

 Deze expert heeft een plan met een doorlooptijd van 2 tot 3 maanden om te komen tot een 
verantwoord ontwerp op basis waarvan de bestuurders een weloverwogen besluit kunnen nemen 
over de haalbaarheid van de klei-oplossing voor Uitdam.  

 De werkzaamheden moeten nog starten in Uitdam en de geplande voorbereidende 
werkzaamheden kunnen gewoon doorgang vinden. 

 Kortom de voortgang van het project hoeft geen vertraging op te lopen



 De kleibekleding wordt reeds toegepast op de Waddenzeedijk, een zéédijk en in Duitsland al veel 
langer.

 Het belastingniveau bij Uitdam is (veel) lager dan bij de Waddendijken en zit daarbij aan de 
ondergrens, beter gezegd ónder de óndergrens. 

 Er worden al sinds 2014 onderzoek en proeven gedaan naar de veiligheid van een groene kleidijk 
langs de Waddenzee, met positieve resultaten. 

 Betrokken experts zijn ook betrokken bij het ENW-technisch advies zodat aanpassingen in 
rekenmodellen en goedkeuringen op korte termijn verkregen kunnen worden.

 Er is geen enkele indicatie dat de klei-oplossing duurder zou zijn dan Basalton. 
 Kortom de klei-oplossing is een techniek die haalbaar kan zijn voor de dijk bij Uitdam.

Het idee van de Alliantie/HHNK om de klei-oplossing bij de Waddenzeedijken volgend jaar te 
beschouwen op haalbaarheid voor Uitdam zal zeker leiden tot afstel, dan wel tot een volstrekt 
economisch en qua planning onverantwoord besluit, omdat de investeringen die nu gedaan worden 
dan afgeschreven moeten worden en het te maken uitvoeringsontwerp achterhaald zal zijn.

Kortom het nú verkennen van de beste oplossing voor Uitdam, om te kunnen komen tot een groene 
dijk die past bij het dorp, is reëel, is haalbaar en is onsinziens essentieel.

De dijk bij Uitdam beschermt het achterland. Wij zullen 4 jaar lang in een bouwput zitten voor ons 
aller veiligheid. Maar mag er alstublieft een fatsoenlijke dijk worden aangelegd die recht doet aan dit 
levend provinciaal monument en past bij een dorp?

Geachte commissieleden, Uitdam vraagt u, statenleden van de Provincie Noord-Holland, er bij de 
Gedeputeerde, de heer Loggen, op aan te dringen de bespreeknotitie van de PvdA te ondersteunen. 
En daarmee de expertsessies te faciliteren zodat er duidelijkheid komt over de toepasbaarheid van 
deze alternatieve kleidijktechniek op de buitenzijde van de dijk in het dorp Uitdam.

Hartelijk dank.


